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L’equip de govern, en minoria
Sant Adrià.- 

La marxa del PSC 
de les regidores Isabel 
Marcuello, Loli Pérez, Loli 
Ocaña i Fina López ha 
deixat a l’equip de govern 
en minoria. Ara són no 
adscrites i han manifestat 
que marxen del partit per 
“la pèrdua de confiança, 
el distanciament amb la 
resta de companys, les dis-
crepàncies internes dins el 
grup municipal, la manca 
de debat intern i de respec-
ta als acords signats”. 

Amb aquesta pèrdua 
de quatre regidores, el 
PSC es queda amb 7. Al 
seu costat, els 3 d’ICV-
EUiA fan 10. L’oposició té 

11 regidors. Per tant, per 
primera vegada des de fa 
molts anys, el PSC no té 
majoria absoluta.

La primera prova que 
havia de superar l’equip 
de govern era l’aprovació 
dels pressupostos pel 
2015. I no la van superar. 
Tota l’oposició va votar en 
contra, amb la qual cosa 
s’ha hagut de prorrogar el 
pressupost de l’any pas-
sat. Les partides que es 
tenien comtemplades per 
aquest any, com el retorn 
dels diners dels coopera-
tivistes de La Catalana i 
del 25% de la paga extra 
del 2012 als funcionaris 
s’hauran d’aprovar una a 
una. Pàg. 3. 

Ajuda pel Sant 
Gabriel Fem.

Sant Adrià.- El MhiC 
i Dones amb Iniciativa 
de Sant Adrià han creat 
la ruta “Carrer Bolívia” 
basada en el llibre del 
mateix títol de Maria 
Barbal. La ruta es durà 
a terme el proper 7 de 
març i sortirà des del 
propi museu. Pàg.12.

Nova ruta 
cultural

Sant Adrià.- El Fe-
mení A del Sant Gabriel 
demana ajuda per poder 
acabar la temporada. 
Degut a uns imprevis-
tos, la secció no podrà 
comptar amb els diners 
que necessita per cobrir 
els desplaçaments que li 
queden. Pàg.14.

Nova web 
municipal

Sant Adrià.- 
L’Ajuntament acaba 

de presentar la seva nova 
pàgina web, disponible 
a la xarxa des del 26 de 
febrer a www.sant-adria.
net. La nova web vol do-

nar a conèixer la millor 
imatge de la ciutat “per 
donar moral a la fent”, tal i 
com a explicat l’alcalde.

La idea és ensenyar a 
la gent tots els aspectes 
que conformen la ciutat, 

i que moltes vegades no 
veuen ni els mateixos ciu-
tadans. A la web es pot 
trobar una eina per trobar 
totes les instal·lacions 
municipals i el blog de 
l’alcalde.. Pàg. 6. 

Obres llestes 
al carrer Goya

Sant Adrià.- La mi-
llora del carrer de Goya 
i del tram del carrer 
d’Argentina, des del 
carrer de Bernat Metge 
fins el tram d’unió amb 
carrer de Goya, ja és una 
realitat. Amb aquesta 
actuació es tanca la fase 
d’ordenació. Pàg.5.
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Editorial

Opinió

Jose Megías

Viure a Sant Adrià

He leído el boletín municipal que editan cada mes y en el cual los grupos municipales 
dan su opinión: PSC, PP, ICV-EUiA, CIU, PXC incluyendo la carta a los vecinos. 
En primer lugar quiero decirles que todo lo que nos narran aportan muy poco a lo 
que realmente necesitamos los ciudadanos de Sant Adrià.

PSC (Isabel Marcuello) nos dice: habla usted que el debate sobre el frente litoral se 
debía haber realizado hace tiempo. Le recuerdo que hace tiempo usted trabajaba en el PSC y 
no hizo nada por iniciar el debate. Ahora reclama qué se ha hecho hasta ahora y qué se abría 
que hacer y reclama que todos nos pongamos a trabajar en este sentido. Mi pregunta: ¿usted 
qué ha propuesto en este sentido mientras trabajaba en el PSC?

PP. Jesús Angel García. Nos avisa que este año será un año cargado de elecciones, gracias 
por avisarnos. Habla del proyecto de las Tres chimeneas y no propone ninguna solución. Pues 
bien, mientras usted se lo piensa le propongo montar una “tirolina” para que podamos empezar 
a solucionar este problema.

ICV-EUiA (Gregorio Belmonte). No acabo de entender sus quejas referente a la atención que 
dispensa a los servicios de atención ciudadana. ¿No gobierna junto al PSC ? Pues la reclamación 
se la debe hacer a usted mismo. También quería comentarle que ustedes votaron a favor del 
incremento del precio del agua (si no me equivoco).

CIU (Mireia Hernández). Propone una mejora para y excepción de impuestos de sociedades 
para las entidades pequeñas, lo que no calcula ni dice es cuánto beneficio repercute en estas 
entidades, por lo que pienso que no es una propuesta caritativa ya que seguramente debe haber 
mejores soluciones para fomentar las pequeñas y medianas empresas.

PXC (Menchu Martin). Habla usted del incremento del precio del agua. Tengo que darle la razón, 
no estamos en momentos de aumentos de nada. Referente al tema de la inmigración puede 
que deba profundizarse y poder optar por soluciones acordes a los tiempos que vivimos.

P.D. Y por ultimo creo que debemos empezar a pensar que en el grupo municipal aparecerán 
nuevos partidos y espero que con mejores ideas que los que actualmente tenemos.

Canvi d’escenari

Fa unes hores, algú ens comentava pel carrer que ara tindrem més feina que mai “amb allò que havia passat a l’ajuntament”. “Allò” és la marxa de les exre-
gidores socialistes Isabel Marcuello, Pepi Pérez, Loli Ocaña i Fina López, que ha provocat la pèrdua de la majoria absoluta de l’equip de govern, format 
pel PSC i ICV-EUiA. Els socialistes fa més de dues legislatures que governen amb els ecocomunistes sense cap necessitat. En aquesta legislatura, fins 
ara, tenien 11 regidors de 21 possibles. Fa vuit anys, tenien 15. Majoria absoluta en ambdós casos. La cosa canvia ara, i sembla que el govern es troba 
una mica fora de joc. No va ser cap sorpresa la marxa de els regidores. De fet, tota la ciutat va plena de rumors sobre les aspiracions de Marcuello des 

de que no va ser l’escollida per succeïr l’alcalde Canga. I tot i que encara no ho ha fet públic, molts ja parlen de les sigles sota les que es presentarà a les eleccions 
municipals del 24 de maig. El que sí va ser sorprenent va ser el moment en que van marxar: tres dies abans del ple que havia d’aprovar, amb la majoria absoluta de 
l’equip de govern, els pressupostos per aquest 2015. Marcuello va al·legar motius personals per no haver marxat abans, i és cert que els ha tingut, i molt importants 
i tristos. Però el moment no podia ser més inoportú pels seus excompanys. Els pressupostos no es van aprovar, i tot i que el regidor d’Hisenda, Pedro Rivero, va 
afirmar que no passava res, que es prorrogarien els de l’any passat i que ja es faria el que fos per tirar endavant les actuacions que es tenien previstes (com les 
noves places de policia, el retorn dels diners dels cooperativistes de La Catalana, i el retorn del 25% de la paga extra del 2012 als funcionaris), a la sala de plens es 
podia notar la desil·lusió dels socialistes. Ja s’ho veien venir, tot i que no ho volien admetre, però això no treu que l’ambient fos especialment gris.

I es que a Sant Adrià no hi estem acostumats a això. A uns plens amb retrets personals, afirmacions fora de lloc i picabaralles constants. Aquell ambient de germa-
nor, de no estar d’acord políticament però sense carregar cap a l’oponent, això s’ha perdut. Potser no era una situació normal, no era la realitat. Qui sap si ara els 
debats entre govern i oposició seran més productius, si els partits que no governen faran més per posar al descobert les vergonyes dels qui tenen la darrera paraula 
en la direcció de la política municipal. Almenys, ara l’equip de govern haurà de buscar aliances amb la resta de partits i no només amb els seus socis. Això és el que 
reclamen molts grups municipals, i potser ara ho podran gaudir, encara que faltin només uns mesos perquè tot canviï de nou. 

Però sí, tindrem més feina. De fet, aquest mes hem hagut d’assistir a quatre plens. Informar als qui no tenen el costum d’anar a les sessions públiques que això és 
veritamblement esgotador. Però aquesta és la nostra feina, i tal i com està la situació, un no es pot queixar mai de tenir molta feina. Ans el contrari.          

Hablando en serio         

PODEMOS: ¿Sí o no?

Resulta que Pablo Iglesias y compañeros se fueron al DICCIONARIO 
para encontrar un nombre para su partido.

Se encontraron con el término “PODEMOS” y lo arrancaron del 
diccionario para hacerlo suyo. Y acertaron, pues “PODEMOS” tiene 
magia, es una palabra más potente que las demás, tiene hechizo y 

arrambla con todo.

A pesar de que aún no están definidos como formación política, tienen millones de 
adeptos, desencantados de los viejos y polvorientos partidos, y aunque uno de la 
cúpula de “PODEMOS”, Juan Carlos Monedero, tenga problemas en la actualidad, 
ello no obsta para que el partido irrumpa con fuerza entre la población.

Creemos que “PODEMOS” dará mucho que hablar, si para bien o para mal, eso 
está por descubrir. Lo que está claro es que Pablo Iglesias tiene una inflamatoria 
forma de hacer discursos que bebe directamente de los que hacía el camarada 
Stalin, cosa que no tiene nada de bueno, todo hay que decirlo.

“PODEMOS” se está convirtiendo en una fuerza muy importante y, sobre todo, 
desequilibrante para el PP y el PSOE. Bien llevado, podría darnos muchas 
satisfacciones en el futuro.

Esperemos que esta inesperada irrupción en el panorama político del país sea 
finalmente para bien.

Joan Recoret i Closa
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L’equip de govern en minoria no 
aconsegueix l’aprovació dels pressupostos

Tota l’oposició va votar en contra, també les quatre exregidores socialistes que ara són no adscrites.

Montse Sáez

Sant Adrià.-
El ple dels pressupos-

tos 2015 es presentava 
més interessant que mai 
des de que es va fer pú-
blica la marxa de quatre 
regidores socialistes, Isa-
bel Marcuello, Pepi Pérez, 
Loli Ocaña i Fina López, 
que passaven a ser no 
adscrites. 

Les quatre regidores 
socialistes ja van renun-
ciar als seus càrrecs a 
l’Agrupació Local del PSC 
el passat 28 de maig de 
2014 i juntament amb 
altres membres dels so-
cialistes adrianencs van 
ser molt crítiques a les 
primàries de finals del 
2014, on Callau va ser es-
collit com a cap de llista 
per les properes eleccions 
municipals.

En un comunciat ofi-
cial afirmen que “els mo-
tius principals d’aquest 
canvi, es deuen a la pèr-
dua de confiança arros-
segada des de fa uns 
mesos, el distançament 
amb la resta de com-
panys, les discrepàncies 
internes dins el grup mu-
nicipal, la manca de debat 
intern i de respecte als 
acords signats, fet que 
ha provocat que la situa-
ció interna dins el Grup 
Municipal Socialista hagi 
esdevingut insostenible”. 
Per això, diuen, s’han 
vist “obligades a prendre 
aquesta decisió molt me-
ditada i reflexionada”.

Aquesta situació deixa-
va per primera vegada des 
de feia molts anys el PSC 
en minoria. Inclús amb 
els tres vots dels socis de 
govern, ICV-EUiA, els so-
cialistes es quedaven amb 
10, i l’oposició en tenia 11. 
Si tots votaven en contra, 
tombarien els pressupos-
tos, i així ha estat. 

Després de la defen-
sa del pressupost per part 
del regidor d’Hisenda, Pe-
dro Rivero, que ha tornat 
a destacar que són uns 
pressupostos “de justí-
cia social”, “d’igualtat 

d’oportunitats” per tota 
la ciutadania”, i que no 
miren el periode electoral 
sinó que volen cobrir les 
necessitats de tot l’any, 
ha començat la parti-
cipació dels grups. Els 
primers, els no adscrits. 
Fina López ha manifestat 
que des d’aquell moment 
les quatre exregidores so-
cialistes votarien totes les 
mocions en bloc i que una 
d’elles defensaria la seva 
postura. En aquest ple, 
com no podia ser d’una 
altra manera, ha estat 
Isabel Marcuello, que ha 
deixat molt clar que “sort 
que ara mateix no som 
al mateix lloc que vosal-

tres”. Marcuello ha acu-
sat l’alcalde i tot l’equip 
de govern de governar 
donant l’esquena la ciuta-
dania, i tot i que “aquest 
és un bon pressupost” ha 
anunciat que votarien en 
contra si l’alcalde no ac-
ceptava la seva proposta: 
convocar dues sessions 
per donar tota la infor-
mació al poble, respondre 
totes les seves preguntes, 
fer una audiència pública i 
un ple, però no a les 8.30 
hores. L’alcalde, Joan 
Callau, ha manifestat que 
fer tot aquest procés és 
molt llarg, no d’un mes, i 
que ells tenien la respon-

sabilitat de tirar endavant 
aquest pressupost.

Els primers quatre vots 
en contra estaven sobre 
la taula. L’altre regidor no 
adscrit, Óscar Marjalizo, 
ha lamentat la manca de 
temps per poder estudiar el 
pressupost, ja que el primer 
esborrany els havia arribat 
el 27 de gener. Ha dema-
nat l’augment de la ràtio a 
l’escola bressol i ha criticat 
també la poca informació 
que els ha arribat de les 
dues empreses municipals, 
EUSAB i Pla de Besòs.

En una larga inter-
venció com ens té acos-
tumats, la regidora de 
PxC, Menchu Martí, ha 

afirmat que aquests eren 
uns pressupostos més 
realistes que l’any passat, 
en especial en l’apartat 
d’ingressos per impostos, 
tot i que ha criticat el tan-
cament de la piscina del 
poliesportiu Ricart i dels 
diners utilitzats per la nova 
gespa del Ruiz Casado. 
“Amb quasi 4.000 aturats 
a Sant Adrià no hi havia 
altres prioritats?”. Com en 
anys anteriors, ha tornat 
a qualificar d’excessiu el 
45% del pressupost que 
s’ha de destinar a les 
despeses de personal. 
En quant a les empreses 
municipals, ha demanat 

que es redueixi en un 
50% l’aportació munici-
pal a EUSAB, el 100% de 
l’aportació a Pla de Besòs, 
i el 30% als consorcis de 
la Mina i del Besòs.

“Em sap molt greu 
però votarem en contra 
dels pressupostos”. Mi-
reia Hernández, cap del 
grup municipal de CiU, 
acabava la seva interven-
ció amb aquesta frase. La 
començava afirmant que 
per llei els pressupostos 
s’han d’aprovar abans 
del 31 de desembre, i ja 
que estavem en el mes 
de febrer “no calia fer un 
ple a les 8.30 hores. Tinc 
la sensació que no volen 

treballar amb els qui hem 
estat escollits pels ciuta-
dans. I el que és més greu, 
tampoc volen treballar 
amb la ciutadania, quan 
els diners són seus”. En 
la defensa de la postura 
del seu grup, Hernández 
ha reconegut el deute 
que té la Generalitat de 
Catalunya amb el con-
sistori adrianenc, “però 
no es poden argumentar 
certes coses per aques-
ta situació”. Ha tornat 
a demanar l’augment a 
94 alumnes a l’escola 
bressol, ha criticat també 
la partida tan elevadada 
de despeses de personal 

“sobretot quan el ciutadà 
no té la sensació de ser 
ben atès, i això ens ho 
hem d’imputar a nosaltres 
perquè es podrien reorga-
nitzar els serveis millor”. 
La regidora convergent 
ha apuntat que l’aportació 
al centre obert Les Fades 
no és “res més que una 
privatització” i ha anunciat 
que el seu grup demanarà 
un ple extraordinari per 
tractar la situació dels po-
liesportius de la ciutat on 
exigirà la presència dels 
gestors de les empreses 
concessionàries.

Gregorio Belmonte 
(ICV-EUiA) ha defensat 
els pressupostos per te-

nir cura de les famílies 
treballadores. “No fem 
inversions en pedra sinó 
en persones” ha comen-
tat el portaveu dels socis 
de govern del PSC. “No 
passa res si no s’aproven, 
perquè el del 2014 ja 
era un pressupost so-
cial, i treballarem per 
resoldre totes les situa-
cions d’emergència que 
es puguin donar. Això sí, 
es congelaran les noves 
places de policia, el retorn 
dels diners dels cooperati-
vistes de La Catalana, i el 
retorn del 25% de la paga 
extra del 2012 als funcio-
naris”. Després de tornar 

a deixar clar que Pla de 
Besòs no està en fallida 
sino que té problemes 
de morositat, ha fet una 
crida a la responsabilitat i 
ha denunciat que la resta 
de l’oposició ha buscat 
excuses per votar en con-
tra dels pressupostos.

“Si no s’aproven 
aquests pressupostos no 
serà culpa del PP sinó 
de vosaltres que no heu 
sabut conservar la majo-
ria absoluta que tenieu”. 
Jesús García Bragado 
ha afirmat que s’han de 
reduir les despeses i aug-
mentar la recaptació per-
què aquest ajuntament 
funcioni com ha de fun-

cionar. “Potser tancant 
els poliesportius i les em-
preses municipals?”. En 
quant a la cooperació 
internacional, el regidor 
popular ha manifestat que 
ell no està en contra, però 
“aquesta no és la nostra 
responsabilitat, i al final 
deixarem sense atendre el 
que sí ens pertoca”.

Les quatre ex-regidores socialistes, ara no adscrites. D’esquerra a dreta: Pepi Pérez, Isabel Marcuello, Loli Ocaña i Fina López. MS
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El nou cartipàs 
redueix a quatre les 
macroàrees del govern 
municipal adrianenc

MS

Sant Adrià.-
L’equip de govern ha 

donat compte en el ple ex-
traordinari, celebrat el 18 
de febrer, del nou cartipàs 
municipal. El document in-
clou una nova distribució 
de les delegacions de les 
4 exregidores socialistes 
(Isabel Marcuello, Loli 
Ocaña, Pepi Pérez i Fina 
López), que el passat 3 
de febrer van comunicar la 
seva decisió d’abandonar 
el PSC, el grup i el go-
vern municipal, i que han 
passat a ser regidores no 
adscrites.

El més destacat del 
nou cartipàs és que les 
cinc macroàrees exis-
tents fins ara (Alcaldia; 
Ciutadania; Territori; Go-
vernació, Serveis Cen-
trals, Promoció i Educa-
ció; Serveis a la Persona 
i Activitats Ciutadanes) 
es redueixen a quatre. 
Desapareix Ciutadania, 
que fins ara encapçalava 
Isabel Marcuello, i les 
seves competències es 
redistribueixen entre la 
resta de regidories.

La regidora de Recur-
sos Humans i Promoció 
Econòmica, Filo Cañete, 
assumeix la regidoria que 
liderava Loli Ocaña, Be-
nestar i Famílies (serveis 
socials, discapacitats, 
gent gran, infància en 
risc, drogodependències, 
immigració, gestió dels 
equipaments de gent 
gran...). Per tant, Cañe-
te passa a ser regidora 
de Recursos Humans, 
Promoció Econòmica i 
Benestar i Famílies.

El regidor de Cultura 
Hugo Ferrer assumirà les 
delegacions de Joventut 
i Infància, que gestiona-
va Pepi Pérez, i per tant 
serà regidor de Cultura, 
Joventut i Infància.

Juan Carlos Ramos 
passa a ser regidor de 
Serveis a la Persona i 
Activitats Ciutadanes. 

Suma a les delegacions 
d’Esports, Festes i Protec-
ció civil les de Mediació, 
Convivència i Civisme 
que portava Fina López.

El regidor d’Educació, 
Gregorio Belmonte (ICV-
EUiA) suma a les seves 
delegacions la de Parti-
cipació Ciutadana, que 
fins ara portava Isabel 
Marcuello. Per tant passa 
a ser regidor d’Educació i 
Participació Ciutadana.

Gregorio Camacho 
(ICV-EUiA) continua com 
a regidor de Medi Ambient 
i Salut Pública, però a les 
seves atribucions afe-
geix l’Oficina Municipal 
d’Informació al Consu-
midor (OMIC) i Consum, 
que fins ara encapçalava 
Fina López.

Les delegacions de 
Mitjans de Comunicació 
que portava Pepi Pérez 
passen a l’àrea d’Alcaldia 
i, per tant, a l’alcalde, 
Joan Callau.La resta del 
cartipàs continua com fins 
ara, amb José Luis Martí-
nez Cardoso com regidor 
president de l’àrea de Te-
rritori, Ruth Soto, regidora 
d’Urbanisme, Pere Rivero, 
regidor president de l’àrea 
de Governació, Serveis 
Centrals, Promoció i Edu-
cació, i Irene Aldabert, 
regidora de Solidaritat i 
Polítiques d’Igualtat.

Pel que fa a les regi-
dories de districte, Irene 
Aldabert s’ocuparà de la 
regidoria que abans porta-
va Loli Ocaña, la de Sant 
Joan Baptista, i Hugo 
Ferrer s’ocuparà de la Ca-
talana, en substitució de 
Pepi Pérez. Trajana i Mon-
solís, fins ara dues regi-
dories separades, enca-
pçalades respectivament 
per Gregorio Camacho i 
Fina López, es fusionen i 
Gregorio Camacho passa 
a ser regidor de Trajana-
Monsolís. No hi ha canvis 
pel que fa a la gestió de 
la resta de regidories de 
barri: Casc Antic (Ruth 
Soto), Sant Adrià Nord 

(de NII a l’autopista) (Filo 
Cañete), Besòs (José Luis 
Martínez) i La Mina (Juan 
Carlos Ramos).

El número de tinents 
d’alcalde, set, es manté 
i queda amb l’ordre se-
güent: Pedro Rivero, Filo 
Cañete, Irene Aldabert, 
Ruth Soto, José Luis Mar-
tínez, Gregorio Camacho i 
Juan Carlos Ramos.

L’oposició critica la 
falta d’una comissió 
informativa d’alcaldia

Al ple d’aquest matí 
l’oposició ha criticat que 
en el nou cartipàs no-
més hi hagui tres co-
missions informatives, i 
no quatre, com les ma-
croàrees en què es divi-
deix l’estructura consis-
torial. Tot i manifestar que 
era potestat de l’equip 
de govern crear el carti-
pàs, han criticat que no 
hi hagui una comissió 
informativa d’alcaldia. 
“Alcaldia té moltes co-
ses que s’han de donar 
comptes i seria bo una 
comissió informativa pel 
be de la transparència”, 
ha comentat Isabel Mar-
cuello. El regidor de CiU, 
Xavier Soley, ha qualificat 
de “despropòsit” el fet 
de suprimir la comissió 
informativa d’alcaldia. 

El grups de l’oposició 
han proposat que els 21 
regidors puguin participar 
a totes les comissions 
informatives i han criticat 
que el vot sigui ponderat, 
en base a la represen-
tativitat del grup, i no 
nominal.

Els número de re-
gidors amb dedicació 
exclusiva, nou, també ha 
estat criticat per part de 
l’oposició. Plataforma per 
Catalunya ha demanat 
que només hi hagui set, 
mentre que Mireia Her-
nández (CiU) ha proposat 
que només els caps de les 
quatre macroàrees del go-
vern siguins de dedicació 
exclusiva.

Sant Adrià en Comú 
es presenta davant la 
ciutadania adrianenca

Redacció

Sant Adrià.-
Aquest dijous 19 de 

febrer s’ha presentat pú-
blicament en el centre Po-
lidor la plataforma ciuta-
dana Sant Adrià En Comú. 
L’acte, al que han assistit 
mig centenar de persones, 
ha comptat com a princi-
pals ponents a 6 veïns i 
veïnes de Sant Adrià: Una 
docent d’estètica (Maria), 
una treballadora social 
(Matilde), un emprenedor 
(Carlos Vicente), una fun-

cionària i sindicalista de 
base (Loli), una estudiant 
de psicologia (Raquel), un 
escriptor i educador (Jo-
sep Maria), i un company 
de Barcelona En Comú 
(Marcelo).

En primer lloc han 
exposat que són “un 
conjunt de ciutadans amb 
noves iniciatives i desitjos 
de transformar la política 
municipal per a posar-la 
al servei de les perso-
nes”. La deficient gestió 
de la crisi, la manca de 
respostes polítiques a les 
demandes i necessitats 
dels ciutadans, l’augment 
de les desigualtats, entre 
d’altres factors, els ha 

portat a embarcar-se en 
una aventura política a 
la recerca de enfortir el 
teixit social, l’auto-orga-
nització ciutadana i per a 
“retornar la democràcia i 
la participació als ciuta-
dans en la gestió i presa 
de decisions que tenen a 
veure amb el municipi”.

A continuació uns 
quants membres de 
l’organització, distribuïts 
entre el públic, han llegit 
què és el que volien as-
solir com a plataforma: 
governants honestos amb 

ingressos limitats i al 
servei del ciutadà; com-
batre la pobresa, l’atur, 
les desigualtats i els des-
nonaments, governar de 
forma transparent i parti-
cipativa, entre d’altres.

Seguidament s’ha 
passat a llegir el manifest 
on es para especial aten-
ció en la participació ciu-
tadana, en la confluència 
de “moviments socials, 
veïnals, sindicals i forces 
polítiques” y en “que 
tingui presència en els ba-
rris, en els llocs de treball, 
en el món de la cultura, i 
ens permeti transformar 
les institucions en bene-
fici de la gent.”

També s’ha presentat 
un resum del codi ètic 
al que consideren que 
s’hauria de comprometre 
tot càrrec electe i de lliure 
designació, i del que l’eix 
principal és “governar 
obeint”. Com a supòsit 
indispensable es troba 
“defensar l’aplicació de 
la Declaració Universal 
dels Drets Humans en 
els àmbits social, polític 
i institucional de la nos-
tra societat”. A partir 
d’aquí, els tres pilars que 
venen a ratificar les idees 

i conceptes prèviament 
exposats són: Democra-
tització de la representa-
ció política, fiscalització 
i rendició de comptes; 
finançament, transparèn-
cia i gestió de les despe-
ses; i professionalització 
de la política, supressió 
de privilegis, limitació de 
mandats i mesures contra 
la corrupció.

Darrera del codi ètic 
s’ha plantejat a grans 
trets que la manera per 
dur a terme aquest pro-
jecte en comú es fer-ho 
agrupats i constituïts en 
una candidatura ciutada-
na inclusiva, respectuosa 
i integradora.

Tenen com a objectius, entre d’altres, combatre la pobresa, l’atur, les 
desigualtats i els desnonaments.

SANT ADRIÀ EN COMÚUn moment de la presentació en societat de Sant Adrià en Comú.



5Febrer 2015 -Actualitat
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Avda. Catalunya nº 24 - Sant Adrià de 
Besòs - Tel. 93 462 28 33

Explicacions sobre els 
terrenys per Tusgsal a 
La Catalana

Redacció

Sant Adrià.-
Fa dues setmanes 

es feia pública l’exclusió 
de l’empresa badalonina 
Tusgsal del concurs per 
adjudicar el servei del 
Nit Bus a Barcelona i 
ciutats de l’entorn. Les 
raons que ha donat la 
mesa de contractació, 
i que la companyia de 
transport ha qualificat 
“d’infundada i no ajus-
tada a dret”, és un un 
incompliment dels plecs 
de condicions, per no 
acreditar la disponibilitat 
dels terrenys oferts com 
a projecte de cotxeres, 
prevista en uns terrenys 
oferts per l’Ajuntament 
de Sant Adrià de Besòs, 
“sense que es dugués 
a terme la valoració de 
l’oferta en relació amb 
els criteris d’adjudicació 
que depenen d’un judici 
de valor”.

El consistori adria-
nenc ha donat explica-
cions d’aquesta pres-
sumpta marxa enrere 
donat els comentaris que 
es duien a terme a inter-
net i les xarxes socials. En 
un comunitat, explica que 
en la primavera de 2014 
directius de l’empresa 
TUSGSAL es van adreçar 
a l’Ajuntament ja que 
estaven interessats en ex-
plorar les possibilitats per 
trobar uns terrenys que 
poguessin acollir un apar-

cament d’autobusos.
Tècnics municipals, 

conjuntament amb els 
esmentats directius de 
TUSGSAL, van estudiar la 
viabilitat que oferia un es-
pai qualificat de zona ver-
da, al barri de La Catalana 
i que podria acollir aquest 
servei. Aquests terrenys, 
però tenien uns condicio-
nants, “dels quals es va 
informar als directius de 
l’empresa des del primer 
moment”.

Quins eren aquests 
condicionants? El pri-
mer, que tot i ser uns 
terrenys municipals, es-
tan en possessió de la 
Junta de Compensació 
del sector La Catalana. 
Aquesta situació jurídica 
fa imprescindible la seva 
cessió anticipada per tal 
que l’Ajuntament, mit-
jançant la corresponent 
llicència, permeti que 
aquests siguin ocupats 
amb caràcter temporal i 
provisional com a apar-
cament d’autobusos. A 
més, “estan qualificats 
de zona verda i es troben 
pendents d’urbanització. 
Estan programats per part 
de la Junta de Compen-
sació per ser urbanitzats 
a llarg termini, el que per-
metria la seva utilització 
mentre no es destinin al 
seu ús definitiu”.

En el comunicat, el 
consistori informa que 
“fins el 25 d’agost del 
2014 l’Ajuntament no 

va ser informat per part 
de l’empresa de que el 
seu interès per buscar 
aquests terrenys era de-
gut a que volia presentar-
se al concurs per a la con-
cessió del NitBus i que la 
data límit de presentació 
era la del 16 de setembre. 
L’únic document que 
hagués pogut emetre 
l’Ajuntament era el d’una 
llicencia d’ocupació, i 
qualsevol altra documen-
tació que no fos aquesta, 
faria incórrer l’Ajuntament 
en una il·legalitat”.

A més, aclareixen que 
“la petició de l’empresa 
feta el 5 de setembre 
per l’ocupació dels te-
rrenys per a l’aparcament 
d ’ au tobusos,  hav i a 
d’estar sotmesa al pro-
cediment administratiu 
corresponent on també 
havien d’intervenir altres 
administracions i la Junta 
de Compensació”. Per 
tot aixòm, el consistori 
afirma que “la suma de 
tots aquests condicio-
nats i també l’ajustat 
calendari, no permetien 
que s’acomplissin els 
requisits jurídics neces-
saris ni disposar de les 
garanties legals per que 
l’Ajuntament posés a 
disposició de l’empresa 
TUSGSAL aquests te-
rrenys ni evidentment, 
adquirir cap mena de 
compromís en aquest 
sentit amb els directius 
de l’empresa”.

Enllestides les obres 
del carrer Goya

Redacció

Sant Adrià.-
La millora del carrer 

de Goya i del tram del ca-
rrer d’Argentina, des del 
carrer de Bernat Metge 
fins el tram d’unió amb 
carrer de Goya, ja és una 
realitat. Amb aquesta 
actuació es tanca l’última 
fase d’ordenació dels 
espais públics del barri 
del Besòs que van co-
mençar el passat mes de 
setembre.

Les obres que s’han 
portat a terme són una 
continuació de la Fase 2, 
finalitzada l’any 2008, 

amb l’objectiu de renovar 
tot l’espai interior entre 
els blocs d’habitatges del 
barri del Besòs.

Al carrer de Goya 
s’han reordenat els es-
pais i s’han reorganitzat 
l’aparcament i la circu-
lació de vehicles. També 
s’han introduït jardineres 
elevades que fan de ba-
rrera entre l’aparcament 
i l’espai del vianant.

A la zona sud, al carrer 
d’Argentina, l’espai s’ha 
organitzat a partir d’una 
rasant continua i una dife-
renciació dels paviments 
de calçada amb asfalt 
i de vorera amb panot. 

Per tal d’ordenar millor 
les zones d’aparcament, 
s’han mantingut els ar-
bres existents que no 
afecten a la nova urba-
nització i s’han plantat 
de nous per reforçar les 
noves alineacions.

El model de reur-
banització del carrer de 
Goya va ser escollit pels 
propis veïns i veïnes del 
barri, que en la consulta 
ciutadana impulsada per 
l’Ajuntament i el Consell 
Municipal del Barri de 
Besòs l’any 2013, van vo-
tar que la reforma de Goya 
fos la mateixa que la dels 
altres carrers del barri. 

COMUNICACIÓ SAB

MS

Amb aquesta actuació finalitza la reurbanització del barri del Besòs.
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En marxa les 
jugatequesambientals

Redacció

Sant Adrià.-
La Jugatecambiental 

es tracta d’un espai lúdic 
i educatiu que obrirà els 
diumenges i on podreu 
trobar des d’un espai de 
joc per als més petits 
fins a tallers ambientals, 
itineraris guiats pel parc 
i servei de préstec de 
material.

La Jugatecambiental 
del Parc del Litoral estarà 
ubicada al passeig marí-
tim entre l’antiga piscina 
descoberta i el mar. Estarà 
oberta tots els diumenges 
de les 11 a les 14 h des 
del diumenge 1 de març 
fins el 14 de juny i del 
diumenge 20 de setembre 
fins el 22 de novembre, 
a excepció del 5 d’abril 
(setmana santa).

La Jugatecambiental 
del Parc del Besòs estarà 
integrada a la capsa de 
jocs i estarà oberta els diu-
menges de les 11 a les 13 
h, del diumenge 1 de març 
al  7 de juny, a excepció 
del 5 d’abril.

L’objectiu principal 
d’aquest projecte comú és 
que els parcs metropoli-
tans esdevinguin un espai 
d’aprenentatge i experi-
mentació a través del joc 
tenint com a fil conductor 
la sostenibilitat ambiental 
i adreçat fonamentalment 
a un públic familiar.

Les activitats que es 
duran a terme (tallers, iti-
neraris, visites guiades,...) 
estaran desenvolupades 
per educadors ambientals 
amb experiència i adreça-
des fonamentalment a 
un públic familiar on es 

posen en valor la impor-
tància social, patrimonial 
i ambiental dels parcs així 
com també es promou el 
respecte per l’entorn i el 
civisme.

L’accés a la jugate-
cambiental i els seus ser-
veis és gratuït, així com 
totes les activitats am-
bientals proposades a les 
famílies. En aquest espai 
trobareu activitats fixes 
com l’espai de joc i servei 
de prèstec de material i 
activitats programades:

L’Ajuntament de Sant 
Adrià treu pit amb la 
nova pàgina web

Redacció

Sant Adrià.-
El Xavi Fité, la Marlene 

Navarro, la Dolors Baltrons 
i el Jaume Riu formen 
l’equip del departament 
de comunicació del con-
sistori adrianenc que ha 
fet realitat la nova pàgiba 
web de l’Ajuntament, que 
des del 26 de febrer es 
pot veure a l’adreça www.
sant-adria.net. Acompan-
yats per l’alcalde Joan Ca-
llau i el regidor d’Educació 
i Participació Ciutadana, i 
soci de govern del PSC, 
Gregorio Belmonte, han 
explicat a la premsa les 
característiques de la nova 
web que presenta un dis-
seny totalment nou.

Una imatge corpo-
rativa que es basa en la 
campanya publicitària que 
el consistori ha engegat 
des de fa unes setmanes i 
que és ben present en opis 
i pantalles informatives al 
carrer i també a la pròpia 
casa de la vila. “Ciutat 
amb present, ciutat de 
futur” és el lema d’una 
campanya que vol mostrar 
el bo i millor del municipi. 
A més, amb un logotip 
totalment nou. “No voliem 
fer servir l’escut de la 

ciutat”, explica Baltrons. 
“Com L’H de L’Hospitalet 
de Llobregat volem que 
el SAB s’identifiqui amb 
Sant Adrià de Besòs”. La 
campanya, que ha tingut 
un cost de 423 euros, en-
globa àrees com la recerca 
cièntifica, l’educació, el 
medi ambient, la cultura 
popular o la mobilitat en-
tre d’altres. “És important 
dir a la gent de Sant Adrià 
que tot i les dificultats 
econòmiques el nostre 
ajuntament té un deute de 
només el 15%, i això ens 
permet ser una ciutat amb 
moltes oportunitats”, co-
menta Belmonte. “Estem 
en posició de créixer”.

Per l’alcalde aquesta 
campanya i la nova pàgina 
web són bàsiques “per 
donar moral a la gent”. 
A més, l’edil assegura 
que “fem coses molt ben 
fetes, com l’escola bres-
sol, per què no hem de 
dir-ho?”. A la pregunta 
de que molta gent veurà 
aquesta campanya publi-
citària i la nova web com 
una acció electoralista a 
pocs mesos de les muni-
cipals, Callau respon que 
“el meu desig era que la 
web estigués llesta l’any 
passat, però no ha pogut 

ser. En cap cas és una 
eina electoralista, sinó una 
necessitat”.

La nova web, que ha 
tingut un cost de menys de 
10.000 euros, vol ser més 
intuïtiva i d’àgil navegació 
que l’anterior. Destaquen 
la secció on através de 
Google maps podrem sa-
ber com s’arriba a totes 
les instal·lacions munici-
pals, la que permet al ciu-
tadà denunciar problemes 
cotidians (com que un 
fanal d’un carrer no fun-
ciona), el blog de l’alcalde, 
i tota la informació sobre 
els representants muni-
cipals, que en un futur 
podran fer públics els seus 
béns patrimonials.  En de-
finitiva, donar a conéixer 
la ciutat a la ciutadania 
adrianenca i també a la 
resta del món. “Creiem 
que aquesta web fa més 
justícia a Sant Adrià per-
què la mostra tal com és”, 
conclou Baltrons.    

Segons l’alcalde és una eina per donar moral a la ciutadania.
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Área 96 Computer - C/ Andreu vidal, 25 - Sant Adrià de Besòs -Tel. 93 462 18 63 
info@area96computer.com - www.area96computer.com Horario: Lunes a Viernes de 9:30h a 14h  y de 16h a 20h

La informática fácil en Sant Adrià

REPARACIÓN Y VENTA
- Reparación y venta de ordenadores - Ampliación de equipos y periféricos
- Configuraciones personalizadas  - Servicio técnico a domicilio
- Material Informático    - Recuperación de datos
- Limpieza de virus    - Mantenimiento integral de empresas
- Creación de páginas web   - Consolas y videojuegos (PS3,X-box,WII,NDS,PSP...)
- Reparación de móviles   - etc...
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48h

Si la reparación dura más de 48horas, te prestamos un PC.
*Servicio válido solo para empresas y negocios
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La promoció de la 
igualtat, tema central 
del Dia de la Dona a 
Sant Adrià

Montse Sáez

Sant Adrià.-
La Regidoria de Polí-

tiques d’Igualtat del con-
sistori adrianenc, amb la 
col•laboració del Centre 
d’Informació i Orientació 
de la Dona (CIOD) i les 
entitats de dones de la 
ciutat ho tenen tot a punt 
per commemorar el Dia In-
ternacional de les Dones. 
Entorn el 8 de març, Sant 
Adrià deixa el protagonis-
me a les dones, i la ciutat 
s’omple d’activitats enca-
minades a deixar clar que 
la igualtat és necessària 
per justícia.

Els actes comencen 
el dijous, 5 de març, amb 
la jornades del Consell 
Municipal de les Dones 
al carrer que es durà a 
terme primer davant la Bi-
blioteca Font de la Mina, 
i després a la plaça de la 
Vila, el divendres 10 de 
març, s’instal·laran una 
sèrie d’estands per donar 
informació sobre la feina 
de les entitats de dones 

de Sant Adrià. També es 
llegirà el manifest unitari, 
s’exposaran els treballs 
fets per les diferents en-
titats del Consell Muni-
cipal, una nova votació 
per nomenar carrers de 
Sant Adrià amb noms de 
dones, tallers de conta-
contes per a la igualtat, 
jocs de la infància, entre 
d’altres activitats. 

La Regidoria de Po-
lítiques d’Igualtat ha 
organitzat les jornades 
“Teixint sabers feme-
nins” en les que dones 
professionals explicaran 
les seves experiències en 
mons tan diversos com 
el teatre, la literatura o la 
medicina. Les xerrades es 
duran a terme a la Biblio-
teca Sant Adrià.

Com cada any, el 
CIOD lliurarà els pre-
mis del XIV Concurs 
de relats breu “Paraules 
d’Adriana” el dijous, 26 
de març, també a la Bi-
blioteca Sant Adrià.

També com a activi-
tats destacades cal tenir 

en compte la visita guiada 
a la Maternitat d’Elna i 
Cotlliure, el 19 d’abril. Cal 
inscriure’s al CIOD (c. de 
les Escoles, 10, o trucant 
al 93 462 11 21). El preu 
és de 20 euros i el lloc 
de sortida i arribada serà 
la porta de l’Ajuntament 
adrianenc. 

En quant a les activi-
tats paral·leles, destaquen 
les exposicions “Dona 
treballadora”, de la Fun-
dació Pau i Solidaritat, 
“Violència masclista en la 
parella: desmuntem mi-
tes?”, de l’Institut Català 
de les Dones, i “Dones: 
Històries de vida”, de 
l’Ateneu Sant Roc. A més, 
es duran a terme tallers a 
les escoles i instituts del 
municipi per prevenir la 
violència en la parella jove, 
entre d’altres.

COMUNICACIÓ SAB

Els actes començaran el proper 5 de març.

ARXIU

El 5 i el 10 de març tornarà a sortir al carrer el Consell Municipal de les Dones. 

Gregorio Belmonte, 
escollit cap de llista 
d’EUiA per les eleccions

Redacció

Sant Adrià.-
L ’ a s s e m b l e a 

d’Esquerra Unida i Al-
ternativa (EUiA) de Sant 
Adrià de Besòs va acordar 
per unanimitat la elecció 
de Gregorio Belmonte 
com a cap de llista d’EUiA 
per les properes eleccions 
municipals 2015. Gregorio 
Belmonte és actualment 
regidor d’Educació i por-
taveu del grup municipal 
d’ICV-EUiA a l’ajuntament 
adrianenc.

L’assemblea també 

va acordar apostar per la 
coalició amb ICV per les 
properes municipals, una 
coalició que ha estat part 
del govern municipal des 
de 2003 i que “ha estat 
una part fonamental de 
les polítiques publiques i 
socials de l’ajuntament”. 
EUiA fa un balanç positiu 
de l’acció de govern de 
la legislatura 2011-2015 
on “hem aportat estabi-
litat a l’equip de govern 
i hem garantit que els 
pressupostos municipals 
es prioritzin les partides de 
promoció econòmica, ser-

veis socials i educació”.
“ICV-EUiA continua-

rem treballant plegats per 
la elaboració del programa 
electoral i la explicació 
a la ciutadania del grau 
d’assoliment del programa 
del 2011 i les principals 
accions del govern muni-
cipal”, afirmen els ecoco-
munistes.

Nova sessió del curs de 
català de Barnabitas

Redacció

Sant Adrià.-
El passat 12 de fe-

brer es va dur a terme la 
presentació formal dels 
cursos de català, i també 
de castellà, que un any 
més enceta l’Associació 
Juvenil Barnabitas per 
“arribar a la població que 
més necessita conèixer la 
llengua castellana i catala-
na”. Les classes es duen a 
terme a la seu de l’entitat, 

de 18 a 19 hores. Ja s’han 
apuntat deu persones, 
però encara hi ha places 
lliures. Per inscriure’s cal 
trucar, de dilluns a diven-
dres, de 9 a 12 hores, 
trucant al 93 462 70 42 
o les instal·lacions de 
Barnabitas.

Les classes de català 
seran impartides per Fina 
Navarrete i els objectius 
són treballar l’autonomia 
personal, cohesionar un 
grup d’iguals i aprendre 

la llengua. En definitiva, 
donar les eines per acon-
seguir la integració en 
la comunitat i al mateix 
temps saber resoldre les 
dificultats que aquestes 
persones es troben quoti-
dianament.

Es va ratificar a l’assemblea del partit del passat 11 de febrer.
MONTSE PALLARÈS
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Tusgsal rep la 
certificació ISO 39001 
de Sistemes de Gestió 
de Seguretat Vial

Montse Sáez

Badalona.-
“Sou un referent em-

presarial”. Eva Subirà, 
directora d’AENOR a 
Catalunya manifestava 
amb aquesta frase la 
seva satisfacció pel tre-
ball de Tusgsal. Aquest 
matí, a les instal·lacions 
de l’empresa badalonina, 

lliurava la certificació 
ISO 39001 d’AENOR de 
Sistemes de Gestió de 
la Seguretat Vial, sent 
la primera empresa de 
transport que la rep a 
tota Catalunya, i una de 
les poques que la té a 
nivell estatal. Aquesta 
nova certificació acredita 
que l’empresa practica i 
desenvolupa la seva ges-
tió segons les normes 
internacionals fixades 
amb l’objectiu d’ajudar 
a evitar els accidents de 
trànsit, incrementar la 
seguretat, salvar vides, 
reduir les lesions i tenir 
un impacte positiu a 
la resta del sistema de 

trànsit. En definitiva, 
és una eina que permet 
ajudar les organitzacions 
a reduir, i en darrera 
instància, eliminar la 
incidència i risc de les 
morts i ferides greus 
derivades dels accidents 
de trànsit. No en va, els 
accidents de trànsits 
són la vuitena causa de 
mort en el món segons 

l’Organització Mundial 
de la Salut. 

Subirà ha destacat 
l’important cost dels 
accidents de trànsit en 
vides, ferits i també en 
l’economia d’una so-
cietat. Per la directora 
d’AENOR a Catalunya, els 
punts forts de Tusgsal per 
aconseguir aquest nova 
acreditació han estat “el 
compromís de la direcció 
i de tota la plantilla, el 
treball compartit amb 
l’ajuntament de Badalo-
na, l’esforç en la formació 
del personal en seguretat 
vial, la millora de la comu-
nicació interna, les cam-
panyes de conscienciació 

i l’aplicació de les noves 
tecnologies per fer un 
mapa dels accidents”. 

El director general de 
Tusgsal, Carles Fàbregas, 
ha manifestat que aquest 
era un reconeixement “a 
la feina ben feta, però ara 
ens hem de mantenir”. 
Fàbregas ha fet un reco-
rregut des del 1998, quan 
l’empresa va començar a 

treballar per aconseguir la 
primera certificació ISO, 
el 2001. Fins ara, han 
estat reconeguts per la 
seva feina en benefici del 
medi ambient, la qualitat 
del servei i la prevenció 
de riscos laborals.  

José María Parra, di-
rector de l’Àmbit de Ser-
veis Generals, ha avançat 
que per aquest 2015 
Tusgsal té com a objectiu 
aconseguir la certificació 
d’empresa saludable.  

Xavier Soley serà el 
cap de llista de CiU a 
les municipals de maig 

Redacció

Sant Adrià.-
L’Assemblea de mi-

litants de CDC de Sant 
Adrià, ha elegit aquest 
dimecres dia 28, Xavier 
Soley, com a nou cap de 
llista per a les properes 
eleccions municipals. 
Finalment la seva ha es-
tat la única candidatura 
presentada.

Xavier Soley, de 49 
anys, és llicenciat en dret 
i funcionari del cos supe-
rior de l’Administració de 
la Generalitat de Catalun-
ya, des de l’any 1990. 
Ha treballat en l’àmbit de 
territori i obres públiques 
i, des de l’any 2002, en 
els àmbits de protecció 
a la infància en risc i 
d’atenció a la gent gran 
en el Departament de 
Benestar Social i Famí-
lia. Fou director general 
d’atenció a la Infància 
i l’Adolescència entre 
els anys 2006 i 2010 i, 
actualment, dirigeix la 
Residència pública per a 
gent gran de Santa Colo-

ma de Gramenet.
Nascut a Sabadell 

i resident a Sant Adrià 
des de fa set anys, és 
pare d’un nen de 9 anys. 
Ha estat, juntament amb 
Mireia Hernández, un 
dels dos regidors del grup 
de CiU, a Sant Adrià de 
Besòs, en aquesta darre-

ra legislatura.
El que serà nou cap 

de llista, que ha estat 
escollit per unanimitat 
pels militants assistents 
a l’Assemblea, ha agraït 
la tasca feta per Mireia 
Hernàndez, que no torna 
a presentar-se per motius 
personals.

CIU SA

Noves sessions dels 
monogràfics de l’Escola 
Municipal de Famílies

Redacció

Sant Adrià.-
L’Escola Municipal 

de Famílies inicia la seva 
programació formativa. 
Aquest any, apart de les 
xerrades i tallers desti-
nats a famílies amb in-
fants menors de 6 anys, 
s’ofereixen més activitats 
i s’amplia la franja d’edat 
a mares i pares amb fills i 
filles entre 6-12 anys.

Les  sess ions  de 

l’Escola Municipal de Fa-
mílies es duran a terme a 
dues seus: al Centre per a 
la petita infància i famílies 
JM Céspedes (c. Olímpic, 
5) i el Casal de Cultura (c. 
Mare de Déu del Carme, 
22). Les sessions, que 
es realitzaran de 17.30 
a 19 hores tractaran, 
entre d’altres temes com 
l’alimentació dels infants, 
dansa en família, el fill 
desitjat, contes per a la 
igualtat o manualitats.

L’Escola Municipal de 
Famílies és un projecte 
que amb xerrades i tallers 
vol donar les eines neces-
sàries per acompanyar 
educativament els fills i 
filles al llarg de la seva 
vida. Per més informació 
i inscripcions cal trucar 
al 93 381 20 04 (ext. 
6332) o enviar un correu 
a pesab@sant-adria.net. 
Les sessions són gra-
tuïtes però les places són 
limitades.

L’actual lider del grup municipal, Mireia Hernández, no es presentarà 
per “motius personals”.

JP

Eva Subirà, Carles Fàbregas (centre) i José María Parra.

És la primera empresa de transport que l’aconsegueix a Catalunya.
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ERC Sant Adrià 
elabora un programa 
electoral “participatiu i 
obert a tothom”

ERC Sant Adrià

Sant Adrià.-
El passat 27 de gener 

d’enguany, la secció local 
d’Esquerra Repúblicana 
de Catalunya va continuar 
amb els treballs de redac-
ció i elaboració del seu 
programa electoral de cara 
a les eleccions municipals 
dels propers mesos.

Així, es van tractar 
diferents propostes en 
l’àmbit educatiu per a la 
nostra ciutat. La forma de 
treballar que s’està duent 
fins ara és la d’elaborar 
les propostes per grups 
de treball sobre diferents 

temes especifics de la 
ciutat: serveis socials, 
urbanisme, comerç, etc, 
presentar-les en el marc 
d’Executives Obertes 
i que fruït del debat i 
la participació de tots 
aquells que vulguin apor-
tar idees per canviar la 
nostra ciutat, sorgeixin 
els punts claus del pro-
grama electoral.

D’aquesta manera, 
ERC Sant Adrià de Besòs 
intenta apropar tants als 
militants, simpatitzants 
i amics d’ERC a la re-
dacció i elaboració d’un 
programa electoral planer, 
proper i que respongui 

a les necessitats i pro-
blemàtiques reals de la 
nostra ciutat.

A q u e s t a  f a s e 
d’obertura del programa 
electoral culminarà amb 
la convocatòria d’una 
Assemblea monogràfica 
sobre el programa elec-
toral on tota la ciutadania 
estarà convidada a parti-
cipar i on s’esculliran els 
punts claus a partir de la 
recolecció de les opinions 
i la posada de relleu dels 
problemes, necessitats 
i oportunitats que ens 
brindin els ciutadans i 
ciutadanes de Sant Adrià 
de Besòs.

Desmantellat un punt 
de venda de cocaïna i 
heroïna a La Mina

Redacció

Sant Adrià.-
Agents de la Policia 

de la Generalitat- Mossos 
d’Esquadra de la comissa-
ria de Badalona i de Sant 
Adrià de Besòs conjunta-
ment amb agents de l’Àrea 
de Recursos Operatius de 
la Regió Policial Metronord 
i de la Unitat Canina han 
desmantellat a Sant Adrià 
de Besós un domicili des 
d’on es distribuïa cocaï-
na i heroïna. L’operatiu 
policial, que va tenir lloc 
el passat 29 de gener, es 
va saldar amb la detenció 
d’un home i una dona, de 
22 i 32 anys, nacionalitat 
espanyola i veïns de Sant 
Adrià de Besós, com a 
presumptes autors d’un 
delicte contra la salut 
pública, en la vessant de 
tràfic de drogues.

Els fets es van iniciar 
arrel d’una investigació 
iniciada pels agents de la 
Unitat d’Investigació de 
la comissaria de Badalo-
na, els quals van poder 

constatar com des d’un 
domicili del barri de la 
Mina de Sant Adrià de 
Besòs existia un punt de 
venda de cocaïna i heroï-
na on els consumidors 
habituals s’adreçaven per 
tal de proveir-se.

Davant d’aquests 
fets els investigadors 
van sol·licitar al Jutjat 
d’Instrucció Núm.1 de Ba-
dalona una ordre d’entrada 
i perquisició al domicili 
esmentat que va ser auto-
ritzada pel jutjat el passat 
dijous 29 de gener.

L’entrada va tenir lloc 
al voltant de les 15 hores 
i hi van participar més de 
60 efectius de diferents 
unitats. En el moment 
en que els agents van 
accedir al pis van poder 
comprovar com l’home 
i la dona que hi havia a 
l’interior intentaven des-
fer-se de part de la droga 
que hi havia al domicili 
llençant-la pel balcó i pel 
pati de llums interior de 
l’edifici, tot i que va poder 
ser recuperada.

A l’interior del domi-
cili es van trobar embol-
calls o dosis individuals 
d’heroïna i cocaïna així 
com 25 grams d’heroïna 
en roca, 40 grams de 
haixix, 1500 euros en 
efectiu, 3 balances de 
precisió i diferents termi-
nals de telefonia mòbil i 
navalles. També es van 
localitzar diferents indicis 
relacionats amb el tràfic 
de substàncies estupe-
faents, com ara embol-
calls de plàstic preparats 
per fer dosis individuals i 
llibretes amb anotacions 
relacionades amb les ven-
des de droga.

L’home, que acumula 
més de 10 antecedents 
per delictes contra la sa-
lut publica i també contra 
el patrimoni, i la dona van 
quedar detinguts. La in-
vestigació continua ober-
ta atès que no es descar-
ten noves detencions. Tot 
i això, els mossos donen 
per tancat un important 
punt de venda de droga 
de la zona.

Està sent elaborat gràcies a les reunions de diversos grups de treball.

ERC SA

L’operatiu es va saldar amb la detenció de dues persones.

MOSSOS D’ESQUADRA
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Nova ruta cultural a Sant Adrià

Redacció

Sant Adrià.-
El MhiC i Dones amb 

Iniciativa de Sant Adrià 
han creat la Ruta “Carrer 
Bolívia” a Sant Adrià de 
Besòs basada en el llibre 
del mateix títol de Maria 
Barbal. El projecte compta 
amb la col·laboració de 
la Biblioteca Font de La 
Mina i la Biblioteca de 
Sant Adrià.

L’activitat proposada 
vol recrear mitjançant 
espais del museu i de la 
ciutat, la vida, el paisatge 
i els sentiments de la ge-
neració migrada a Cata-
lunya la segona meitat del 
segle XX. I fer-ho a partir 
de la selecció de textos 
de la novel·la “Carrer 
Bolívia” on l’autora Maria 
Barbal retrata fidelment a 
uns personatges a cavall 

entre el procés de pèrdua 
que sempre representa 
una migració i l’esforç, la 
tenacitat i les esperances 
que també comporten 
aquestes processos.

Els objectius de la ruta 
són aproximar al públic al 
fet migratori a partir del 
testimoni i la literatura, 
analitzar el procés històric 
i les conseqüències que 
representa la generació 
migrada al segle XX a 
Catalunya, el reconeixe-
ment d’una generació 
d’homes i dones que es 
van enfrontar a aquest 
difícil trànsit a més del 
reconeixement del paper 
de la dona del segle XX 
en el desenvolupament 
del procés de llibertats i 
drets a Catalunya.

La ruta, que es durà a 
terme per primera vegada 
el proper dissabte, 7 de 

març, d’11 a 13 hores, 
dins de les activitats en 
motiu del 8 de març Dia 
Internacional de la Dona 
Treballadora, comença al 
vagó de El Sevillano al 
MhiC, continua per la ca-
rretera de Mataró, el Parc 
del Besòs, el carrer Bolívia 
i acaba a una fàbrica del 
barri del Besòs.

La novel·la “Carrer Bo-
lívia”, editada per primer 
cop l’any 1999, narra la 
història de la Lina, filla 
petita d’una família humil 
de Linares (Jaén), una 
noia càndida i carrega-
da de bons sentiments i 
afany de saber que co-
neix el món dels senyors 
quan entra a Las Jaras 
per ajudar la mestres-
sa. Lina es casa amb en 
Nèstor i la jove parella als 
anys seixanta, fugint de la 
misèria, decideixen emi-

grar a Catalunya. Un cop 
a Barcelona viuran entre 
dos móns, la seva Anda-
lusia d’origen i el barri del 
Besòs, concretament al 

carrer Bolívia on conviuen 
amb altres conterranis 
que, com ella, han deixat 
la seva terra a la recerca 
de noves oportunitats.

ARXIU

Avinguda Catalunya, 74 
(zona peatonal) 
08930. Sant Adrià
Tel. 93 381 00 95

Està basada en la novel·la “Carrer Bolívia” de Maria Barbal i és durà a terme el proper 7 de març des del MhiC.

La ruta “Carrer Bolívia” comença al vagó del Sevillano, al MhiC.
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Plaça de la Vila, 11, entlo., 3ª 
08930 - SANT ADRIÀ DE BESÒS

Tels. 934.62.27.21 / 934.62.08.07 Fax. 933.81.25.48 

Manuel 
AMAYA 
BRAVO

Agente de la Propiedad 
Inmobiliaria

Perito Industrial
Perito Tasador

Administrador de Fincas

Locales en Alquiler - Pisos en Venta

Mariscal Cabanes, 46-48 
Local (Zona Artigas). Dos puer-
tas dan a la calle. Una de las puertas 
tiene entrada peatones; Pavimento 
terrazo; Un aseo; Altura del Local 5,50 
metros;  220,40 metros planta; 156 
metros altillo, adaptado para despa-
chos, con divisiones. Ventanas de 
celosia de vidrio, a la calle. 

Mariscal Cabanes 20-22 
Local  138,48 m  (Zona Arti-
gas).  Una puerta; El pavimento es 
de cemento no tiene terrazo; Un aseo.

Bogatell, 58. Local Uno. 
100 m. 2  puertas; Aseo; El local es 
un poco irregular. 

Villar, 85. Local. 123,50m. 
Local y sótano, comunicado por una 
rampa; 1 puerta; Tiene puerta con sali-
da al vestíbulo.

En Sant Adrià Besós
Juan Fivaller, 10. Local      

193m.

En Badalona disponemos 
de varios entresuelos comer-
ciales

Guasch, 4. Local. 900 m. 
(Badalona). Dos puertas, una 
basculante y otra peatonal. 
Más de 5 m. de altura  

Cultura

COMUNICACIÓ SABSant Adrià, guardonada als Premis FECAC

Montse Sáez

Sant Adrià.-
La Federación de Enti-

dades Culturales Andalu-
zas en Cataluña (FECAC) 
va lliurar els seus premis, 
com a commemoració del 
Dia d’Andalusia. L’acte 
va tenir lloc dissabte pas-
sat, 21 de febrer, en el 
Centre Cívic Cotxeres de 
Sants, a Barcelona.

El lliurament de pre-
mis, que va estar presi-
dida pel president de la 
FECAC, Daniel Saline-
ro, va comptar amb la 
presència dels alcaldes 
de Barcelona i Sant Adrià 
de Besòs, Xavier Trias i 
Joan Callau, Xesco Go-
mar, delegat de la Junta 
d’Andalusia a Catalunya, 
València i Balears, Xavi 
Cortés, responsable de 
relacions amb les cases 

regionals d’altres comu-
nitats a Catalunya de la 
Generalitat, Jordi Martí, 
regidor de Presidència i 
Territori de l’Ajuntament 
de Barcelona, i Montse-
rrat Martí, responsable de 
Relacions Institucionals 
del consistori de la Ciutat 
Comtal.

En l’edició de 2015, 
la primera en la qual es 
lliuren els premis FECAC, 
ja que abans es lliuraven 
sota el nom de Fundación 
FECAC, van ser premiats: 
Xavier Trias, alcalde de 
Barcelona, al premio soci-
polític; Aura Segurs, al 
premi empresarial; Núria 
Martorell, d’El Periódico 
de Catalunya, al premi 
a la comunicació; el gui-
tarrista flamenc Juan 
Ramón Caro, al premi 
artístic; Manuel Ramos, 
president de l’Hermandad 

Nuestra Señora del Ro-
cío Pastora del Alba de 
Sant Adrià de Besòs, al 
premi personal; el doctor 
Antonio Alcaraz Asen-

sio, cap del Departament 
d’Urologia de l’Hospital 
Clínic de Barcelona, al 
premi social; i Raúl Amo-
res, de la ACA Colonia 

Egabrense, a títol pòstum, 
en el premi jove. Un dels 
moments més emotius 
es va viure just abans del 
lliurament d’aquest últim 

premi. Els companys de 
Raúl de l’Agrupació Mu-
sical Nuestra Señora de 
la Serra van tocar en la 
seva memòria.

JP

Manolo Ramos, president de l’Hermandad Nuestra Señora del Rocío Pastora del Alba, va rebre el premi personal.

Manolo Ramos (esquerra) va rebre el premi personal de l FECAC.  A la dreta, l’alcalde Joan Callau parlant amb el president de la FECAC.
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El Sant Martí Adrianenc 
cau a la tercera plaça

Redacció

Sant Adrià.-
El Sant Martí Adria-

nenc ha deixat la lliga 
més emocionant que mai 
amb la derrota de l’última 
jornada a Mataró. Els de 
Nacho Parera van haver 
d’enfrontar-se a un am-
bient molt advers en un 
pavellço Teresa Maria i 
Roca amb força aficio-
nats mataronins. 

La primera part va ser 
una de les més fluixes 
dels adrianencs de tota 
la temporada, amb un 
marcador molt curt (12-
10). A la segona meitat, 
els locals van obrir una 
escletxa de quatre i cinc 
gols que posava les co-
ses molt difícils pels de 
Sant Adrià, que veien que 
passaven els minuts i la 
situació no canviava. A 
cinc minuts del finals es 

van refer i es van situar a 
només dos gols, però el 
Mataró va saber aguantar 
i va aconseguir la victòria 
per 25 a 22.

Amb aquesta derro-
ta, la tercera de la tem-
porada, el Sant Martí 
Adrianenc ha perdut el 
lideratge i se situa tercer 
amb 34 punts, empatat 
amb la Salle de Montca-
da, el Joventut Mataró i 
el Granollers B. 

Un altre cop Madrid

Redacció

Sant Adrià.-
Després de les de-

rrotes amb l’Alcobendas 
i el Plenilunio, el Feme-
ní Sant Adrià va tornar 
a caure amb un equip 
madrileny, en aquesta 
ocasió el Leganés. Les 
adrianenques van anar 
sempre per darrere en 
el marcador, sense cap 
possibilitat d’apropar-se 
a menys de 10 punts. 
La derrota final per 66 a 
47 reflectia el que havia 
succeït a la pista.

Menys mal que a la 
darrera jornada, a casa 

davant el Ciudad de los 
Adelantados de Teneri-
fe, les adrianenques van 
poder dedicar a la seva 
afició una nova victòria. 
Les locals es van mostrar 
molt més sòlides i van 
aconseguir la victòria 
per 73 a 66. El paper 
d’Ainhoa López i d’Olga 
Ruano va ser clau. De 
fet, l’Ainhoa va ser esco-
llida millot jugadora del 
partit amb una valoració 
de 19.  

Amb aquesta victòria, 
el Femení Sant Adrià és 
tercer a la classificació, 
amb 11 victòries i 4 de-
rrotes, les mateixes que 

l’Alcobendas. El líder con-
tinua sent el CRED ¡Hola!, 
que amb una ratxa d’11 
partits seguit guanyats 
se situa amb 14 triomfs 
i només una derrota. El 
proper partit el jugaran a 
casa, el proper diumenge, 
1 de març, a la pista de 
l’Instituto Fertilidad Air 
Europa de S’Arenal (Ma-
llorca).  

Amb la tecera derrota de la temporada a Mataró, els de Nacho Parera 
han perdut el lideratge.

El Femení del CE Sant 
Gabriel demana ajuda

Redacció

Sant Adrià.-
“La secció femenina 

del CE Sant Gabriel passa 
per una situació molote 
delicada”. Així comença 
el comunicat que el clun 
ha penjat al seu web i que 
descriu el moment crític 
que estant vivint a la fa-
mília gabrielista. El motiu 
és la falta d’ingressos 
que es tenien previstos a 
principis de temporada i 
que, finalment, no s’han 
materialitzat. En concret, 
l’aportació del màxim 
responsable econòmic del 
club, Joan Llandrich, que 
ha patit uns impagaments 
que l’impedeixen conti-
nuar ajudant la secció. 

La pitjor situació és la 
que pateix el primer equip, 
que milita a la primera 
divisió i que, per tant, 
necessita cobrir unes des-
pesses de desplaçaments 
més altes. En concret, es 
requereixen entre 20.000  
i 25.000 euros per poder 
acabar la temporada a la 
Superlliga. 

El passat 18 de fe-
brer es donava la primer-
va veu d’alarma també 
en un comunicat. En el 
text, s’afirmava que la 
junta directiva del Club 
havia decidit retirar-se de 
la competició oficial de 
manera immediata, però 
gràcies a un sponsor que 
cobrirà les despeses del 

desplaçament, aconseguit 
per l’entrenador del primer 
equip, Antonio Camacho, 
serà possible viatjar a 
Huelva per disputar la 
Jornada número 20.

Les jugadores gabrie-
listes van jugar a Huelva 
i sembla que, tot i els 
esforços per no acusar 
la pressió de la situació, 
no es van poder aïllar del 
tot. Les adrianenques van 
caure per 2 a 0, acusant 
també les baixes de Carla 
Gómez i Xiki, i tornen a la 
cua de la classificació.

En una intervenció 
al programa Esports en 
Xarxa, Joan Llandrich 
assegurava que el proper 
partir davant el Rayo Va-
llecano (aquest diumenge, 
al camp José Luis Ruiz Ca-
sado) no seria l’últim. La 
intenció és continuar llui-
tant per aconseguir arribar 
a final de temporada. 

Llandrich va afirmar 
que en cinc dies s’havien 
recaptat uns 4.000 euros. 
En el proper partit a casa, 
el club pensa realitzar 
alguna acció per aconse-
guir més ajuda del públic 
assistent.

Els desplaçaments 
que li queden al primer 
equip són Sant Sebastià, 
Saragossa, Badajoz, Va-
lència i Bilbao. Alguns ja 
estan solucionats, d’altres 
encara no. 

La primera decisió 
que el Club ha hagut de 

realitzar obligatòriament 
és l’eliminació de tots els 
sous, tant del staff tècnic 
com de totes les juga-
dores. Per tant, tots els 
membres que continuïn 
ho faran sense remunera-
ció econòmica.

Aquesta situació críti-
ca no és només de l’equip 
femení, sinó que s’estén a 
la resta del Club, i encara 
que cap altra competició 
està en perill, existeix un 
dèficit econòmic important 
pel qual se seguirà treba-
llant per cobrir fins a l’últim 
moment. “És per aquest 
motiu que s’estan realit-
zant totes les retallades 
possibles a nivell intern. 
Esperem i confiem, amb 
la màxima il·lusió possible, 
poder trobar els recursos 
necessaris i poder afrontar 
aquesta situació”. Conclou 
el comunicat, en el que es 
dóna un número de comp-
te per poder fer donacions 
i ajudar al club: COMPTE 
BANCARI: ÉS68 2100 
0098 8702 0066 0104 (La 
Caixa). També deixen a dis-
posició el correu electrònic 
del club per qualsevol dub-
te: santgabrielfemenino@
gmail.com.

El primer equip necessita 20.000 euros per acabar la temporada.
JOSÉ CARRERA

MANEL EXPÓSITO

El Femení Sant Adrià torna a caure a la capital i es queda tercer.
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Telèfons 
d’interès 

SANT ADRIÀ
-Ajuntament- 93.381.20.04
-Policia Local- 93.381.55.55
-Protecció Civil- 93.462.27.00 / 
93.462.22.11
-Comissaria de la Policia Nacional- 
93.381.50.11
-Mossos d’Esquadra- 088 (per a les tres 
ciutats)
-Creu Roja- 93.381.00.80
-Correus- 93.381.21.31
-CAP local- 93.462.26.61
-Taxis- 93.392.22.22

SANTA COLOMA
-Ajuntament- 93.462.40.40
-Policia Local- 93.386.00.50
-Comissaria de la Policia Nacional- 
93.466.38.45
-Creu Roja- 93.386.20.24 / 93.446.21.87
-Correus- 93.386.69.99
-Bombers- 93.391.82.82
-Bombers.Urg.- 93.391.80.80 
-Hospital Esperit Sant- 93.386.02.02 
 (Urgències- 93.386.30.00)
-Ambulàncies- 93.468.20.00   
-Companyia de l’Aigua- 93.386.59.99
-Taxis- 93.391.22.22

BADALONA
-Ajuntament- 93.483.26.00
-Policia Local-  93.483.29.01
-Comissaria de la Policia Nacional- 93.387.04.47
-Protecció Civil -93.483.28.86
-Bombers- 93.388.00.80
-Correus- 93.384.34.52 / 93.399.62.12
-Hospital Municipal - 93.464.83.00
-Hospital Can Ruti-93.465.12.00
-Ambulàncies- 93.384.56.12
-Estació Renfe- 93.389.30.75
-Taxis- 93.225.00.00/     
-Gas Badalona S.A. 93.389.03.66 / 93.389.07.16

COMARCA
-Catalana  Gas -900.30.31.32
-Averies Gas - 900.39.40.41
-FECSA- 900.31.31.31
-Aigues de Barcelona
 900.35.53.55
-Enher Elec.- 900.333.330
-Tugsal- 93.395.31.11
-Grup de Famílies de Jugadors 
compulsius (GAM-ANON)- 
645.343.336

Serveis
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Diumenge 1
Fernández Márquez, 73-75

Dilluns 2
Via Trajana, 20, local 6

Dimarts 3
Av. de Catalunya, 50

Dimecres 4
García Lorca, 1

Dijous 5
Mar, 18

Divendres 6
Pi i Gibert, 66
Dissabte 7

Gran Via CC, 26
Diumenge 8

Avda. Catalunya, 92-94
 Dilluns 9

Avda. Platja, 82
Dimarts 10

Andreu Vidal, 2
Dimecres 11

Fernández Márquez, 73-75
Dijous 12 

Via Trajana, 20, local 6
Divendres 13

Av. de Catalunya, 50
Dissabte 14

García Lorca, 1
Diumenge 15

Mar, 18
Dilluns 16

Pi i Gibert, 66
Dimarts 17

Gran Via CC, 26
Dimecres 18

Avda. Catalunya, 92-94
 Dijous 19

Avda. Platja, 82
Divendres 20
Andreu Vidal, 2
Dissabte 21

Fernández Márquez, 73-75  

 Diumenge 22
Via Trajana, 20, local 6

Dilluns 23
Av. de Catalunya, 50

Dimarts 24
García Lorca, 1
Dimecres 25 

Mar, 18
Dijous 26

Pi i Gibert, 66
Divendres 27

Gran Via CC, 26
Dissabte 28 

Avda. Catalunya, 92-94
Diumenge 29

Avda. Platja, 82
Dilluns 30

Andreu Vidal, 2
Dimarts 31

Fernández Márquez, 73-75

Andrea Camilleri es muy conocido por sus novelas sobre las peri-
pecias del Comisario Montalbano y sobre todo por la adaptación 
televisiva de las mismas.
Los paisajes sicilianos rodados muchos 
de ellos en Ragusa y sus alrededores son 

magníficos, la serie es divertida y cuenta con varios 
personajes entrañables.
Sin embargo, hoy me gustaría hablaros de otro Cami-
lleri menos conocido pero en mi opinión mucho más 
potente.
Andrea Camilleri tiene diversas novelas no policiales, 
que podrían calificarse como costumbristas, en las que 
refleja con maestría la sociedad siciliana.
“La concesión del teléfono” es una de ellas y en mi 
opinión una de las mejores.
Nos encontramos en Vigata, una localidad imaginaria 
de Sicilia, en el año 1891. Italia acaba de conseguir su 
unidad, es un país nuevo, pero a la vez es un país con el 
peso de una sociedad que podría calificarse de muchas 
maneras, pero en ningún caso como novedosa.
Filippo “Pippo” Genuardi es un comerciante que quiere 
instalar una línea telefónica entre la casa de su suegro 
y su almacén de maderas situados entre sí a 3 km. de 
distancia, algo novedoso en la época, pero aparente-
mente sencillo de realizar.
El problema es que estamos en Sicilia y la sencillez o 
la complejidad no siempre surgen donde se esperan y 
en la forma prevista, adquieren características propias.
Es admirable la forma en que Camilleri consigue convertir un hecho en apa-
riencia intrascendente en una historia divertida, si las cinco primeras páginas 

no consiguen arrancarte una carcajada y atraparte en la historia quizás algo 
falle en tu sentido del humor.

El libro se articula en capítulos que alternativamente 
se titulan “cosas escritas” y “cosas dichas” y no es 
casual esa división entre lo que se dice y lo que se 
escribe, lo dicho y lo escrito adquieren diferentes den-
sidades y originan consecuencias no sólo desiguales 
sino incluso en ocasiones contrapuestas.
Funcionarios, mafiosos, abogados, terratenientes, 
comerciantes, religiosos entrelazan sus relaciones, 
conviven e intentan aprovecharse unos de otros con 
total desparpajo.
Si os animáis a leer el libro en algún momento surgirá 
la pregunta: ¿Es tan diferente esa Sicilia de hace 124 
años de nuestras realidades actuales?
Evidentemente el mundo de la telefonía ha cambiado 
terriblemente, pero los que la utilizamos, nuestros 
deseos, nuestras ambiciones y las sociedades, ins-
tituciones y normas en que nos movemos me temo 
que han evolucionado bastante menos.
278 páginas con letra poco apretada os esperan 
para ofreceros unas horas de lectura interesante y 
divertida y lo tenéis a pocos pasos, en la Biblioteca 
de Sant Adrià.  

Disfrutando de la lectura (II): 
“La concesión del teléfono” 

Enrique Carpintero
Podeu trobar aquest llibre, i tots els llibres que recomani l’Enrique Carpintero en aquesta secció, a 
la Biblioteca Sant Adrià (Pl. Guillermo Vidaña i Haro, s/n). Els horaris són: les tardes, de dilluns a 
divendres, de 15.30 a 20.30 h.; matins, dimarts i divendres, de 9 a 14 h.; dissabtes de 9 a 13.30 h. Per 
més informació: 93 462 14 79; b.st.adrib@diba.cat, http://bibliotecavirtual.diba.cat.  

BALANÇA (24 setembre-23 octubre)
En el terreny de la salut, aquest mes serà de recuperació. 
Has de seguir cuidant-te, sense fer masses excessos però 
tampoc amb molta rigidesa. 

ESCORPÍ (24 octubre-22 novembre)
No és moment de créixer en els negocis, és millor 
consolidar i assegurar el que ja tens abans que arriscar 
massa amb la situació actual. 

SAGITARI (22 novembre-21 decembre)
Pot ser un mes de molta activitat social, en el que 
recuperaràs relacions d’amistat del passat que havies 
perdut.  

CAPRICORN (22 desembre-20 gener)
La teva vida sentimental i sexual serà molt activa, 
especialment durant la segona quinzena del mes. 
Aprofita el moment. 

AQUARI (21 gener-19 febrer)
Hauràs de modernitzar-te si vols continuar creixent a 
nivell professional. Accepta el consell dels més joves i 
aconseguiràs grans resultats.
 
PEIXOS (20 febrer-20 maig)
Tens molt que canviar a la teva vida professional, molt 
que millorar, i per això hauràs de reduir relacions de 
negocis asentates des de fa molt de temps.

ARIES  (21 març-20 abril)
La situació actual a la feina no et permet aconseguir 
la pau necessària per rendir amb més eficàcia en la 
teva situació laboral. 

TAURE  (21 abril-20 maig)
La situació continua sent difícil a la feina, però encara 
continues a la lluita. Hauràs de seguir encara alguns 
dies més en aquesta situació.  

BESSONS  (21 maig-21 juny)
En aquest mes viuràs molts canvis d’humor i estat 
d’ànim. També canviaràs d’opinió molt fàcilment. Estas 
al caire de la bogeria.

CRANC  (22  juny-23  juliol)
Seràs molt propens a refredats. Vigila l’alimentació, 
has de portar una vida sana i visitar el teu metge. 
Millor és prevenir.  

LLEÓ (23  juliol-23 agost)
Has d’actuar amb més convicció. Si tu no creus en 
tu mateix, ningú ho farà. És important que mostris 
coherència, que comuniquis bé les teves idees.

V E R G E  ( 2 4  a g o s t - 2  s e t e m b r e ) 
Aquest pot ser un mes important per la formació, per 
l’assitència a cursos i classes. Serà clau per la teva 
trajectòria professional del futur.  




